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Digitale CompUfair
René Suiker

De online sessie van 2 oktober

Corona

Helaas, het is nog steeds niet over en we werken ook nog
voor een doelgroep die we als kwetsbaar mogen bestempe‐
len. We voelen ons allemaal nog jong, maar het lichaam ver‐
raadt ons af en toe. Daarom hebben we ook nog geen fysieke
bijeenkomst georganiseerd. Maar we wilden natuurlijk wel
iets doen, teneinde de band met de leden in stand te houden
en kennis met elkaar te delen. En zo is de digitale CompUfair
ontstaan: van de nood een deugd gemaakt.

Webinars

We hadden als CompUsers al geoefend met Webinars, bijeen‐
komsten rondom een spreker die iets vertelde over zijn of
haar hobby. Zo heb ik een aantal bijeenkomsten bijgewoond
de afgelopen tijd en ook zelf een keer iets over Scratch
mogen vertellen.

De CompUfair

Maar nu wilden we het een keer groot aanpakken en hadden
we een heus programma opgesteld. En voor dat programma
hadden zich zo’n 130 mensen aangemeld. Dat is voor een on‐
line bijeenkomst best een grote groep. Ik had ook niet de in‐
druk dat ze er allemaal tegelijk waren en misschien is dat
maar goed ook, want het vergt nogal wat van de moderator
om zo’n grote groep te faciliteren.

Programma

Zoals gezegd, een heus programma was er opgesteld:
09:30 ‐ 10:00 Oefenen in inloggen
10:15 ‐ 11:15 Privacy en veiligheid
11:30 ‐ 12:30 Windows 11
12:30 ‐ 13:30 Internetcafé
13:45 ‐ 14:45 WordPress
15:00 ‐ 16:00 Bandlab

De presentatoren hadden al vanaf 9.00 uur de gelegenheid
om te oefenen, zodat ze vast konden stellen of hun presen‐
tatie goed liep, of de audio en video goed waren, enz. He‐
laas liepen we daarbij tegen een probleem aan: het bleek

dat de output van Bandlab helaas niet goed samenwerkte
met WebEx, onze tool voor de online bijeenkomst. Gelukkig
was er nog tijd om een oplossing te zoeken, maar helaas, die
oplossing werd niet gevonden. We weten dat het mogelijk
was en we beseffen dat het met name voor Leon heel frus‐
trerend was, maar uiteraard verontschuldigen we ons ook
naar de speciaal hiervoor gekomen toeschouwers. Gelukkig
heeft in de vorige SoftwareBus een uitgebreid artikel over
Bandlab gestaan, van de hand van Leon, maar ja, een live
presentatie maakt vaak zo veel meer duidelijk.

Aanmelden

In tegenstelling tot de fysieke bijeenkomsten moest u zich
voor deze bijeenkomst wel aanmelden. Er wordt nog niet
gestraft als u toch niet komt opdagen, maar we hadden de
aanmelding nodig om iedereen de link naar de bijeenkomst
te sturen en we wilden ook een beeld hebben over hoeveel
mensen we konden verwachten. Vervolgens hoefde u nog niet
aan te geven voor welke onderdelen u wilde langskomen.
Ook vond nog alles in één virtuele ruimte plaats, er waren
dus geen parallelsessies gepland. Op dit moment is dat nog
iets te complex voor de massa mensen die we ‘over de vloer’
hadden.

Oefenen

Zelf was ik dus om 09.00 uur van de partij, en ik was niet de
eerste. Omdat ik al een Webinar had verzorgd maakte ik me
niet al te veel zorgen over of alles wel zou werken, maar je
kunt nooit weten. Tijdens het schrijven van dit artikel is bij
mij bijvoorbeeld het Internet wel een keer uitgevallen. Dat
had natuurlijk ook tijdens mijn lezing kunnen gebeuren,
maar dat is een overmacht situatie waar je je toch niet op
kunt voorbereiden. Na mijn testje ben ik dan ook weer weg‐
gegaan, zodat ik later opgefrist mijn presentatie kon geven.

Privacy en veiligheid

Niemand minder dan Ton Valkenburgh hield een duidelijk
betoog over privacy en veiligheid, wat men allemaal over je
te weten kan komen en wat de daarbij behorende risico’s
zijn. Gelukkig ging hij ook uitgebreid in op wat je eraan kunt
doen om jezelf te beschermen. Want we moeten vooral niet
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onderschatten wat de gevolgen kunnen zijn. De meesten
denken ‘dat overkomt mij niet’ of ‘ik ben toch niet inte‐
ressant’, maar dat is duidelijk een misvatting. Ook in de vo‐
rige uitgave van de SoftwareBus kunt u hier nog veel over
terugvinden.

Windows 11

Na een korte koffiepauze (of iets anders, als je thuis zit
maak je dat lekker helemaal zelf uit, niemand die het je
kwalijk neemt als je jezelf op een Irish Coffee trakteert)
kwam Ger Stok aan het woord over wat bijna iedereen op dit
moment bezig houdt. Natuurlijk, er zijn ook mensen die
Windows links laten liggen, met alle respect voor hen, maar
het merendeel van de computers draait toch op Windows. En
tegenwoordig dus Windows 10, dat de laatste Windows versie
zou zijn. Maar nu ik dit schrijf wordt Windows 11 uitgerold.
Ger ging in op hoe je kunt controleren of je pc geschikt is
voor Windows 11. Ook ging hij in op wat je kunt doen als dat
(nog) niet het geval is. Sommige problemen kun je, al dan
niet eenvoudig, zelf oplossen. Andere problemen zijn helaas
niet op te lossen. Dan heb je nog de keuze tussen een nieuw
systeem of een nieuwe operating system. Op zich zijn daar
ook meerdere mogelijkheden en bijvoorbeeld Linux stelt
aanzienlijk minder eisen aan de hardware.
Uiteraard ging Ger ook in op wat je allemaal voor vernieu‐
wingen in Windows 11 kunt verwachten. Al met al een
leerzame presentatie. Gelukkig bleek mijn systeem compleet
geschikt voor Windows 11, maar voor de laptop van mijn
vrouw moet ik vrezen. Gelukkig wordt Windows 10 nog tot en
met oktober 2025 ondersteund en daarna zal het beestje wel
instorten.

Internet café

Het leek een leuk idee, een informeel samenzijn tussen de
lezingen door, waarbij wel iedereen een bord op schoot nam
en dus maar even zijn video uitzette, zodat we niet tegen

allemaal kauwende mensen aan hoefde te kijken. Maar on‐
danks vakbekwaam leiderschap van onze voorzitter viel dit
toch een beetje in het water, heb ik van horen zeggen. Want
zelf ging ik toch even beneden eten. Leuk, zo’n informeel
moment, maar dan moet je ofwel met een grote groep fysiek
bij elkaar zitten, ofwel de gelegenheid hebben met een klein
groepje ‘een tafeltje op te zoeken’. Tijdens de fysieke bij‐
eenkomsten is de lunchpauze altijd een interessant geheel,
mensen die elkaar maar af en toe zien, gebruiken samen de
lunch en kletsen dan heel wat af. Hopelijk kunnen we daar
gauw weer naar terug. We hebben in elk geval het plan om in
april 2022 weer fysiek bij elkaar te komen.

WordPress

Ik mocht zelf iets over WordPress vertellen en het ook de‐
monstreren. WordPress is een Content Management Systeem,
een toepassing die je gebruikt om een website in elkaar te
zetten, zonder zelf allemaal HTML‐codes te moeten leren. Ik
legde uit wat het onderscheid is tussen wordpress.com en
wordpress.org. Gedurende de rest van het betoog ging ik
voornamelijk in op wordpress.com met daarbij als medede‐
ling dat alles wat je dáár kunt, je ook via wordpress.org kunt
en dan nog een heleboel meer.

Tijdens de demonstratie kwam natuurlijk Alfredje weer in
beeld. U kent Alfredje niet? Dat is een klein mannetje dat
graag dingen sloopt op het moment dat je er het minst op
bedacht bent. Ik had mijn verhaal redelijk gedetailleerd
voorbereid, alleen had ik even in het midden gelaten welk
WordPress‐thema ik zou gebruiken om het effect te laten
zien. En toen ik met het nieuwe thema ook wilde laten zien
hoe je het menu aanpaste, bleek ik een thema te hebben
gekozen dat geen menu toont. Wat een beginnersfout, voor
iemand die al jaren presentaties geeft en met WordPress
werkt. Zo zie je maar, ook ik ben maar een mens.

Bandlab

Helaas voor de muziekliefhebbers en vooral voor Leon, die
zijn presentatie zoals gebruikelijk weer tot in de puntjes had
voorbereid, kregen we de audio‐output van Bandlab niet bij
de mensen thuis. Alle pauzes heeft hij gebruikt om het aan
de praat te krijgen, met technische ondersteuning, maar het
vermoeden bestaat dat er iets in Webex is veranderd, want
voorheen werkte het gewoon. Helaas viel dus dit deel een
beetje in het water.

Jammer Leon en bedankt voor het niet opgeven. Het mocht
even niet zo zijn, maar je hebt je uiterste best gedaan.
En je aanbod om op een later tijdstip de presentatie alsnog
te geven staat. We wachten de aankondiging rustig af.

Ger Stok ging uitgebreid in op de (on)mogelijkheden van Windows 11

René Suiker daagde met zijn verhelderende presentatie over
WordPress de kijkers uit om zelf met het programma aan de slag te
gaan.
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Tot slot

Zo’n 130 deelnemers hadden zich aangemeld en ik weet niet
of ze allemaal geweest zijn, maar toch waren bij elke lezing
minstens 30 toehoorders aanwezig. En als ik tijdens een
CompUfair zo’n 30 mensen in mijn zaal heb, dan ben ik heel
blij. Natuurlijk, theoretisch kan je veel meer mensen berei‐
ken via een online evenement, maar we moeten er met zijn
allen nog wel aan wennen. Ik denk dat er, ook als we wel
weer bij elkaar kunnen komen, er nog steeds behoefte zal
bestaan om af en toe een online lezing te houden. De kosten
zijn uiteraard beduidend lager dan wanneer we een zaal
moeten huren: we hoeven fysiek niet heel veel op te bouwen
en aan het eind van de dag af te breken. We zouden dit dus
vaker kunnen doen. Liefst niet ‘in plaats van’ de fysieke bij‐
eenkomsten, want die zijn ook leuk, nuttig en belangrijk.
Maar af en toe een Webinar, waarbij we dus veel meer men‐
sen kunnen bereiken, ik verwacht dat dat een blijvertje
wordt.

En ten slotte past een woord van dank aan de organisatie.
Isja leidde in mijn ogen de zaak op een geweldige wijze.
Toen ik af moest ronden kreeg ik dat tijdig te horen, mensen
wachtten op hun beurt, dus er werd niet heel veel door
elkaar gepraat. Aan het begin van een lezing werd iedere mi‐
crofoon even uitgezet. Dat is heel nuttig, want je wilt niet
van iedereen alle achtergrondgeluiden horen als je een
lezing geeft. Prima gedaan, mijn complimenten.

Maar…

Zoals gezegd, zo’n 130 aanmeldingen, op een zaterdag met
niet al te mooi weer. De fysieke bijeenkomsten van Comp‐
Users trokken wel iets meer mensen. Klopt, er zijn altijd
veel mensen om de stands te bemannen, daar hebben we
(nog) geen digitaal alternatief voor. Misschien leuk om er
eens over na te denken. Maar mijn ‘maar’ slaat op de
gemiste kansen. Ik denk dat de agenda interessant genoeg
was voor veel meer van onze leden, en die hoefden er niet
eens de deur voor uit! U heeft dus iets gemist. Hopelijk
volgende keer nog meer belangstelling, dat is voor de spre‐
kers leuk, maar ook voor u. Iedereen was enthousiast over de
presentaties, iedereen heeft weer iets geleerd. En als u
denkt dat u van ons niets meer kunt leren, dan nodig ik u
graag uit om de volgende presentatie zelf te geven. Want we
hebben altijd behoefte aan interessante lezingen.

En in 2022 dan...

Hopelijk kunnen we elkaar weer op de gebruikelijke manier
ontmoeten, Even afwachten maar.




